
Čo nové sa stalo v Sklenom cez týždeň 

29. Týždeň 

Pondelok 15.7. : 

V pondelok začal týždeň pekným počasím a mohlo pokračovať kosenie 

obce pracovníkmi VPP.  

Ráno som mal poradu so zamestnancami obce ohľadom aktuálnych 

výziev a vecí, ktoré nás čakajú najbližšie obdobie.  

Preberali sme ktoré veci sú už ukončené, ktoré treba ešte dorobiť a to 

hlavne aj z posledného obecného zastupiteľstva.  

Riešili sme aj ako zabezpečiť letné kino v našej obci tak, aby sme nemali 

žiadne nepríjemnosti. Ešte v ostatný piatok som zisťoval na SOZE 

(slovenský ochranný zväz autorský) ako je to s licenciami a tam mi bolo 

vysvetlené, ako postupovať ohľadom producentov filmov. Vyplnil som 

formulár a čakám na licenciu. Nakoľko som dlhšie rozmýšľal aký dať 

prvý film, tak mi napadlo, aby to bola nejaká „klasika“ Českoslovenkej 

scény. Zhodli sme sa, že dáme anketu na Facebook a nech si ľudia 

vyberú. Ako to dopadlo už v čase čítania tohto článku už viete. 

Tu by som chcel urobiť možno menšiu odbočku a dovysvetliť túto FB 

anketu.  

Častokrát počujem, že niečo sa dalo spraviť inakšie a je to aj 

prirodzené, nakoľko sa hovorí, že „sto ľudí sto chutí“ a preto som sa 

rozhodol, nech si vyberú ľudia pre pilotný projekt letného kina sami 

film v hlasovaní na FB stránke obce Sklené. Sám som bol prekvapený 

koľko ľudí zahlasovalo a úprimne poviem, myslel som si, že vyhrá film 

Obecná škola, ale Sklené rozhodlo inak. Verejné prejavovanie názoru 

slušnou formou je určite potrebné a preto sa žiadny komentár na 

obecnej stránke nemaže a ani sa žiadny užívateľ neblokuje, veď nech 

si všetci čitatelia spravia názor sami, čo kto píše a či to vôbec má aspoň 

nejaký súvis s príspevkom nad komentárom.  

V mojom volebnom programe som sľubil „obecné referendum“ ku 

veciam, ktoré sú dlhodobé resp. finančne náročné. Keď sa na to 



pozriem, tak okrem stromov v parku, ktoré sú škaredé a aj v tesnej 

blízkosti obydlí a elektrického vedenia sa zatiaľ robí všetko podľa 

môjho volebného programu a samozrejme aj operatívne nápady od 

poslancov a širokej verejnosti.  

Spomeniem body z môjho volebného programu, ako napríklad snahu 

o vybudovanie IBV pri cintoríne a udržanie a rozvoj miestnej školy.  

Samozrejme, že mám v pláne robiť aj tento typ spätnej väzby od 

spoluobčanov a ďakujem každému, kto mi ponúka pomoc či už 

aktívnu, alebo aj reálnu skúsenosť s nejakým typom vykonávania 

ankety, ktorý funguje a samozrejme umožní sa vyjadriť aj tým, ktorí 

o to majú záujem a nemajú sociálne siete.    

V každom prípade mi určite nie je ľahostajný názor hociktorého 

občana, ale ako už opakujem mnohokrát, tak to musí byť oznámene ak 

už z nejakých dôvodov nie priamo mne, tak aspoň oficiálnou cestou na 

obecnom úrade.  

V krátkom čase by som chcel na internetovej stránke obce spustiť 

nejaký typ elektronickej podateľni, ako napríklad „podnet pre 

starostu“ alebo niečo podobné. Samozrejme to závisí aj od 

poskytovateľa našej obecnej domény a jeho časovej vyťaženosti. 

Ďakujem za pochopenie a teším sa na podnetné nápady 

 

Utorok 16.7. : 

V utorok pracovníci VPP kosili stred obce a pracovník obce mulčoval 

pozemky pri cintoríne. Ako sa neskôr ukázalo, zase sa niečo pokazilo 

a mulčovač musel prejsť „zváracim“ make up –om :D . 

V utorok sme zahájili opravu domu smútku. Na dome smútku sa začali 

opravy ktoré zahrňovali hlavne opravu prepadnutej podlahy v pravej 

časti vnútorného priestoru. Nakoľko som dom smútku prešiel zo 

statikom ktorý to spravil zadarmo a to asi pred dvomi mesiacmi a vtedy 

sa potvrdila statická kvalita stavby. Práce začali a trvali dokopy celý 

týždeň. Nakoniec sme sa rozhodli, že opravíme aj vnútorný priestor 



vrátane maľovky,  vonkajšieho priestoru,  natretia rámu 

a oplechovania štítu vrátane opravy pretekania strechy v úžľabi. 

Výsledok si môžete každý pozrieť naživo, keď pôjdete za svojími 

pozostalými ku hrobu. S opravou som v celku spokojný a s domom 

smútku už máme pokoj na dlhšie obdobie.  

Poobede som sa stretol s futbalistami, aby som im odovzdal a spolu aj 

odskúšali svetelnú tabuľu na futbalové ihrisko. Tabuľa je veľmi pekná 

a svieti dosť výrazne a zase to zvýši komfort pre futbalistov 

a samozrejme aj návštevníkov domácich futbalových zápasov.  

V utorok som mal dohodnutú montáž optického internetu od 

spločnosti Kinet pre obecné budovy. Keď sme súhlasili s internetom 

v našej obci od spoločnosti Kinet, tak nám firma za to sľúbila 4 prípojky 

pre obec, každú za jedno euro ročne. Rozhodli sme sa pre prípojku do 

obecného domu, obecný úrad, školu a dom smútku.  

Prvé dve prípojky sú už zrealizované a internet je už funkčný. V škole 

bol problém chýbajúci stĺp pri budove školy, a nakoľko sú teraz 

prázdniny a navyše sa chystá aj rekonštrukcia, tak sme to odložili na 

mesiac september. V dome smútku sa internet ide zaviesť pre potreby 

prenosu signálu kamery na cintoríne, nakoľko momentálne ide signál 

cez rozbočovač na kostole. 

Poobede som ešte začal riešiť licenciu na letné kino a bolo to dosť 

komplikované, ale podarilo sa a ešte ako bonus pani zo spoločnosti 

Magic Box chodí občas na chatu na Sklené a dala nám na licenciu aj 

zľavu.  Presný film som jej povedal až vo štvrtok, ale všetky ponúknuté 

majú zhruba rovnaký rok výroby a teda aj cenu. 

 

Streda 17.7: 

V stredu pracovníci VPP kosili trávu v obci a traktor mulčoval pozemky 

pri cintoríne ktoré sa začali včera. 

Hneď ráno prišla neočakávaná návšteva a to konkrétne auto zo 

spoločnosti HUMANA, ktoré prišlo zobrať šatstvo z kontajneru pri 



obecnom úrade. Sám som bol zvedavý koľko dali naši spoluobčania 

obnoseného šatstva za ani nie mesiac a bolo to celkovo 60 kg.  

 

Obrázok č. 1 Otvorený kontajner pred vyprázdením 

 

 

Obrázok č. 2 Obsah kontajnera naložený v aute 

 Doobeda som bol skontrolovať ako postupujú práce na rekonštrukcii 

domu smútku a konkrétne ako ukázala nová podlaha.  



V stredu som mal stretnutie s ďalším potencionálnym záujemcom 

o projekt rekonštrukcie budovy školy. Tak ako pri predchádzajúcich 

záujemcoch som mu povedal všetko, čo zo zákona môžem tak, aby 

bola zachovaná hospodárska súťaž pre všetkých.   

Štvrtok 18.7: 

Doobeda som mal dlhú kolaudáciu jednej chaty na hornom konci a bol 

to celkom dlhý proces, ale kolaudácia prebehla s jedným dodatkom, 

ktorý treba ešte vyriešiť. 

Mal som telefonát s pani, ktorá nám ponúkala spoluprácu pre projekty 

na skrášlenie obce a bola aj na poslednom OZ. Informovala ma 

o možnosti čerpania dotácie z envirofondu so spoluúčasťou 1 

percento. Pofotil som jej park a areál školy, kde by sme mohli vyriešiť 

problém s povrchovou vodou. Uvidíme s čím príde a bude to 

samozrejme predmetom jednania na verejnom obecnom 

zastupiteľstve.  

Poobede som ešte riešil získanie licencie pre konkrétny film na sobotu, 

nakoľko hlasovanie na FB stránke obce bolo otvorené do stredy 

polnoci.   

Piatok 19.7.: 

V piatok pokračovalo dokončenie mulčovania pri cintoríne . 

Dokončovala sa aj rekonštrukcia domu smútku a riešili sme to naozaj 

komplexne a to vrátane opravy tečúcej časti strechy v úžľabí. 

Bolo to dosť vysoko a zháňal som kade tade rebrík, aby sa tam majstri 

dostali, lebo ten náš je dosť vysoký, ale aj tak bolo treba ešte vyšší. 

Našťastie sa to nakoniec podarilo a výsledok je podľa mňa veľmi pekný. 

Doobeda som bol ešte na spoločnom úrade zaniesť potrebné 

dokumenty a bol som ešte kúpiť nejaké veci na sobotné kino 

a zaobstarať PHM pre traktor a kosačky. 

 

 



Slovo na záver: 

Na záver by som chcel poďakovať všetkým, ktorí sa aktívne podieľali 

na príprave letného kina a samozrejme ma teší návšteva a spokojnosť 

drvivej väčšiny účastníkov.  

Ja som mal celý deň obavy hlavne z počasia a celý večer som tŕpol, aby 

nezačalo pršať a nič sa nepokazilo. 

Celý projekt sme si zastrešili ako obec samostatne a potrebovali sme 

len licenciu od distribútora filmov a samozrejme licenciu od 

spoločnosti SOZA.  

Pre porovnanie kino, ktoré sa premietalo v Turčianskych Tepliciach 

robila súkromná firma a mesto to sponzorovalo sumou cca 500 eur 

(presná suma podľa jednotlivého filmu) za jedno premietanie. 

Projektor sa zaobstaral hneď na začiatku volebného obdobia pre 

potreby zasadnutia obecného zastupiteľstva. Aparatúru máme našu 

obecnú, ktorá bola v kinosále a mikrofóny som kúpil za svoje peniaze 

ako sponzorský dar, keď vystupujú detičky a ako bolo počuť, zišlo sa to 

aj na kine. 

Nápad s premietaním kina vznikol ešte minulý rok a aby som nikomu 

nekrivdil, počul som to z viacerých zdrojov a samozrejme ja som to tiež 

čítal a videl na rôznych stránkach. Otvorene treba povedať, že 

najväčšia fanúšička je členka komisie kultúry a športu, ktorá má 

aktívnu skúsenosť s premietaním takéhoto kina z jej 

predchádzajúceho bydliska a s ktorou som aj kino konzultoval 

v záverečnej fáze.  

Plátno som našiel v akcií na jednom zahraničnom portáli a kúpil som 

ho ako sponzorský dar obci a odskúšali sme ho už na Mikuláša, kde sme 

premietali deťom rozprávku. 

Pre mňa je samozrejme dôležité, aby boli ľudia spokojní a bolo to pre 

obec aj finančné udržateľné. Myslím, že sa to aj podarilo. Samozrejme 

myslíme aj na našu mladšiu generáciu a pripravujeme kino pre deti 

a znova si budú môcť vybrať z troch filmov. Chceme deti zapájať aj do 



športových aktivít a preto chystáme prekvapenie s jedným športovým 

nadšencom, ale o tom viac, keď to bude aktuálne. 

Vo svetle projektu letného kina nechcem, aby sa zabudlo aj na našich 

hasičov, ktorí sa zúčastnili veľkého taktického cvičenia v obci Turček 

a zvládli všetko bez problémov. Chalani ďakujem Vám. 

 

 

Starosta obce Sklené Ing. Tibor Rišiaň     22.7.2024 


